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PROTOKÓŁ Nr XLIV/2017 

Z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu 

z dnia 7 listopada 2017 r. 

 

Sesja odbyła się w Sali narad Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu w godz. 13.00 – 14.30 

 

Ad. 1.  

Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu Pan Zygmunt Podsiadło, dokonał otwarcia 

sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu.  

Powitał wszystkich obecnych, radnych oraz gości zaproszonych: 

Burmistrza Miasta i Gminy Pana Andrzeja Mikulskiego 

Skarbnika Miasta i Gminy Panią Annę Kuźniak 

Sekretarza Miasta i Gminy Pana Dariusza Ptasia 

Radnych Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu 

Kierowników referatów urzędu i kierowników jednostek organizacyjnych Miasta i Gminy 

Ogrodzieniec 

Sołtysów Gminy Ogrodzieniec 

 

Lista obecności radnych i gości załączona została do protokołu. 

 

Przewodniczący poinformował, że sesja została zwołana przez Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Ogrodzieńcu na wniosek Burmistrza Miasta i Gminy Ogrodzieniec. Wszyscy radni 

zostali powiadomieni o terminie sesji, zostały im dostarczone niezbędne materiały, czyli 

 Zawiadomienie o zwołaniu sesji wraz z porządkiem obrad, 

 Projekty uchwał będące przedmiotem obrad. 

Ustawowy skład Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu wynosi 15 radnych. 

W sesji uczestniczyło 13 radnych, co zostało potwierdzone podpisami na liście obecności.  

Radni nieobecni : Jolanta Ciołczyńska, Patryk Szczygieł. 
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Ad. 2.  

Przyjęcie porządku obrad 

 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Andrzej Mikulski wnioskował o wprowadzenie do porządku 

sesji projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ogrodzieniec na lata 2017 – 2032, po uzyskaniu wczorajszej opinii komisji. Omyłkowo w 

programie rozesłanym dla Radnych i Sołtysów nie znalazła się niniejsza uchwała w 

wydrukowanych materiałach. 

W imieniu Burmistrza Sekretarz Miasta i Gminy Pan Dariusz Ptaś składa projekt uchwały w 

sprawie nadania nazwy ulicy w Ogrodzieńcu. W dniu wczorajszym doszło do spotkania z 

mieszkańcami ulicy Sawickiej. Spotkanie dotyczyło zastrzeżeń Wojewody Śląskiego co do 

nazwy ulicy Sawickiej położonej w Ogrodzieńcu. W 2015 roku została przez Radę Miejską w 

tej kadencji zmieniona nazwa ulicy Hanki Sawickiej na ulicę Sawickiej. W 2016 roku weszła w 

życie ustawa o zakazie propagowania komunizmu lub innego ustroju totalitarnego przez 

nazwy budowli, obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. Na podstawie tej ustawy 

Wojewoda uznał w porozumieniu z Instytutem Pamięci Narodowej, że nazwa ulica Sawicka 

pomimo, że nie wskazuje imienia osoby może naruszać tę ustawę. Wojewoda w piśmie z 

dnia 31 października 2017 roku, uznał że ta nazwa musi być zmieniona i wniósł o wskazanie 

nowej nazwy. Mieszkańcy w czasie wczorajszego spotkania zaproponowali, żeby zmienić  

patrona tej ulicy wskazując, że chcą upamiętnić osobę Pani Marii Sawickiej. Niedoszło by do 

faktycznej zmiany ponieważ ulica Sawicka nadal by funkcjonowała, natomiast ta uchwała 

zwraca uwagę na to, że odnosi się do osoby Pani Marii Sawickiej. Przy ulicy Sawickiej mieszka 

29 osób, 23 osoby pełnoletnie. Do urzędu wpłynęło pismo podpisane przez 18 osób 

mieszkańców tej ulicy, którzy są za tym, żeby nadać imię ulicy Sawickiej na cześć Pani Marii 

Sawickiej.  Sekretarz wnosi o wprowadzenie tego projektu uchwały w porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie poszerzenie porządku 

obrad w punkcie 13 uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ogrodzieniec na lata 2017 – 2032 i w punkcie 14 uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w 

Ogrodzieńcu 

Wynik głosowania: 

Głosów „Za” – 12 
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Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się” – 1 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził, poszerzenie porządku obrad zostało przyjęte. 

 

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie przyjęcie poszerzenia 

całego porządku obrad przez dwie uchwały. 

Wynik głosowania: 

Głosów „Za” – 13 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się” – 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził, przyjęcie poszerzenia porządku obrad przez dwie uchwały 

 

Zmiany w porządku sesji zostały przyjęte przez radnych jednomyślnie 13 głosami bez uwag. 

Porządek obrad wg którego prowadzona była sesja przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Ogrodzieniec z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2018. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej w Gieble w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Gieble. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej w Ryczowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Ryczowie. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej nr im. Stefana Żeromskiego w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w 

Ogrodzieńcu w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 1 im. Stefana Żeromskiego w Zespole 

Szkolno-Przedszkolnym w Ogrodzieńcu. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości obowiązujących 

na terenie Miasta i Gminy Ogrodzieniec. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w zakresie podatku od nieruchomości 

obowiązujących  na terenie Miasta i Gminy Ogrodzieniec. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie stawek od środków transportowych. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLI/318/2017 z dnia 19 sierpnia 2017 

roku w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planach wydatków w budżecie gminy 

Ogrodzieniec na rok 2017 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia ze Spółdzielni Socjalnej „Impuls”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ogrodzieniec na lata 2017 – 2032. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Ogrodzieńcu. 

15. Interpelacje i zapytania Radnych oraz odpowiedzi Burmistrza. 

16. Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności. 

17. Wnioski i oświadczenia. 

18. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 3. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy  Ogrodzieniec z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2018. 

 

Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Promocji Iwona Rajca omówiła projekt 

przedmiotowej uchwały. W terminie do 30 listopada Gmina ma obowiązek przyjąć program 

współpracy z organizacjami pozarządowymi. Program ten po konsultacjach przyjmowany jest 

uchwałą Rady Miejskiej, stanowi załącznik do uchwały. Prezentowany wczoraj podczas 

wspólnego posiedzenia wszystkich komisji i rady miejskiej w Ogrodzieńcu, Program 

współpracy Gminy Ogrodzieniec z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018 składa się z 13 rozdziałów. 

Projekt Programu współpracy Gminy Ogrodzieniec był przedmiotem konsultacji w okresie od 

25 października 2017 roku do 2 listopada 2017 roku. Poprzez zamieszczenie projektu 

programu na stronie BIP Urzędu Miasta i Gminy Ogrodzieniec oraz zebranie opinii na temat 

projektu  przesłanych drogą e-mailową na adres konsultacje@ogrodzienec.pl i pisemnie do 
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Urzędu Miasta i Gminy. Wpłynęła jedna uwaga, która nie dotyczyła kształtu programu. 

Gmina Ogrodzieniec na realizację Programu w roku 2018 planuje przeznaczyć środki 

finansowe w wysokości nie mniejszej niż 30. 000,00 złotych. Wysokość środków finansowych 

przeznaczonych na realizację niniejszego Programu w tym priorytetów współpracy może ulec 

zmianie w zależności od możliwości budżetu Gminy Ogrodzieniec. 

 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Rady.  

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Wynik głosowania: 

Głosów „Za” – 13 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się” – 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził, Uchwała w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy  

Ogrodzieniec z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2018 – została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwale nadano NR /XLIV/334/2017 

 

Ad. 4. 

Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

szkoły Podstawowej w Gieble w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Gieble. 

 

Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Promocji Iwona Rajca omówiła projekt uchwały. 

Przedmiotem trzech kolejnych uchwał jest stwierdzenie przekształcenia dotychczasowych 

sześcioletnich szkół podstawowych w ośmioletnie Szkoły Podstawowe Uchwały te dotyczą 

Szkoły Podstawowej w Gieble, Szkoły Podstawowej w Ryczowie i Szkoły Podstawowej nr 1 

im. Stefana Żeromskiego w Zespole Szkolno-Przedszkolnym Ogrodzieńcu. Z mocy prawa w 

terminie do 30 listopada samorządy są zobowiązane do podjęcia uchwał deklaratoryjnych. 

Według Ministerstwa Edukacji Narodowej uchwały stwierdzające przekształcenie szkól 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xliv_334_2017.pdf
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pozwolą uporządkować kwestie formalne, formalno-prawne, a przyjęty dokument stanowić 

będzie akt założycielski ośmioletnie szkoły podstawowe. Zgodnie z prawem oświatowym akt 

założycielski szkoły określa: typ nazwę i siedzibę. Ponadto akt założycielski szkoły 

podstawowej prowadzonej przez jednostkę samorządu terytorialnego określa także jej zasięg 

terytorialny czyli obwód. Obwodu nie ustala się np.: szkołom specjalnym, integracyjnym, 

dwujęzycznym.  

 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Rady.  

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projekty uchwały. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Wynik głosowania: 

Głosów „Za” – 13 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się” – 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził, Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej szkoły Podstawowej w Gieble w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową w Gieble – została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwale nadano NR XLIV/335/2017 

 

Ad. 5. 

Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej w Ryczowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Ryczowie. 

 

Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Promocji Iwona Rajca omówiła projekt 

przedmiotowej uchwały. 

 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Rady.  

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xliv_335_2017.pdf
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Radni nie wnieśli żadnych uwag do projekty uchwały. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Wynik głosowania: 

Głosów „Za” – 13 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się” – 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził, Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Ryczowie w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową w Ryczowie – została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwale nadano NR XLIV/336/2017 

 

Ad. 6 

Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej nr im. Stefana Żeromskiego w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w 

Ogrodzieńcu w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 1 im. Stefana Żeromskiego w Zespole 

Szkolno-Przedszkolnym w Ogrodzieńcu. 

 

Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Promocji Iwona Rajca omówiła projekt 

przedmiotowej uchwały. 

 

Projekt uchwały  został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Rady. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projekty uchwały. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Wynik głosowania: 

Głosów „Za” – 13 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się” – 0 

Rozstrzygnięcie 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xliv_336_2017.pdf
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Przewodniczący Rady stwierdził, Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr im. Stefana Żeromskiego w Zespole 

Szkolno-Przedszkolnym w Ogrodzieńcu w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 1 im. Stefana 

Żeromskiego w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Ogrodzieńcu – została przyjęta 

jednogłośnie. 

Uchwale nadano NR XLIV/337/2017 

 

Ad. 7. 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości obowiązujących 

na terenie Miasta i Gminy Ogrodzieniec. 

 

Inspektor ds. wymiaru podatków Pani Małgorzata Rola przedstawiła projekt uchwały w 

sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości na terenie Miasta i Gminy Ogrodzieniec. 

W pierwszym projekcie przyjęto wzrost stawek podatkowych na rok 2018 w wysokości 2%, 

przy czym inflacja w tym roku wynosi 1,9%. Po konsultacji w dniu wczorajszym postanowiono 

nie zwiększać o stopień inflacji stawki podatkowej z budynków pozostałych, która 

obowiązuje obecnie 5,89 zł za 1 m². Pozostałe stawki podatkowe przyjąć o zwrot 2%. Przy 

wartości 2% możemy liczyć na zwiększone dochody z tytułu podatku od nieruchomości od 

osób fizycznych o kwotę 31 558,00 zł i 28 524,00 zł od osób prawnych. Łączna kwota w 

budżecie stanowiła by 60 tyś zł. Przy wzroście 2% od budynków mieszkalnych wchodziła by 

kwota 0,1 gr, od powierzchni działalności gospodarczej od lokali 0,45 gr, od powierzchni 

lokali zajętych na świadczenia zdrowotne 0,9 gr, od budynków pozostałych 5,89 zł, 

powierzchnia gruntów pozostałych 0,1 gr, od działalności gospodarczej od gruntu 0,2 gr. 

Wartość budowli nie zmienia się ustawowo 2%. W uchwale również znajdują się stawki 

podatkowe takie jak: zajęte na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym 10,59 zł, stawki nie stosujemy pozostaje bez zmian, jak 

również stawka pod wodami powierzchniowymi od 1 ha 4, 54 zł, oraz dla gruntów objętych 

obszarem o rewitalizację 2,98 zł. Te trzy stawki są technicznie nie stosowane, nie mamy 

podatników, których można by opodatkować. Reszta stawek podatkowych pozostaje bez 

zmian. 

Projekt uchwały  został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xliv_337_2017.pdf
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Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Rady. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projekty uchwały. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Wynik głosowania: 

Głosów „Za” – 12 

Głosów „Przeciw” – 1 

Głosów „Wstrzymujących się” – 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził, Uchwała w sprawie ustalenia stawek podatku od 

nieruchomości obowiązujących na terenie Miasta i Gminy Ogrodzieniec  – została przyjęta. 

Uchwale nadano NR XLIV/338/2017 

 

Ad. 8. 

Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w zakresie podatku od nieruchomości 

obowiązujących na terenie Miasta i Gminy Ogrodzieniec. 

 

Inspektor ds. wymiaru podatków Pani Małgorzata Rola przedstawiła projekt przedmiotowej 

uchwały. Odnośnie zwolnień podatkowych w Gminie Ogrodzieniec, obowiązują od dłuższego 

czasu. Z powyższych zwolnień korzystają: Dom Kultury, Opieka Społeczna, Biblioteka,  

Ochotnicze Straże Pożarne, Komisariat Policji w Ogrodzieńcu. Zwolnienie dotyczy także  

gruntów i budowli wyłącznie związanych z gospodarką ściekową. 

 

Projekt uchwały  został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Rady. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projekty uchwały. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Wynik głosowania: 

Głosów „Za” – 13 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się” – 0 

Rozstrzygnięcie 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xliv_338_2017.pdf
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Przewodniczący Rady stwierdził, Uchwała w sprawie zwolnień w zakresie podatku od 

nieruchomości obowiązujących na terenie Miasta i Gminy Ogrodzieniec – została przyjęta. 

Uchwale nadano NR XLIV/339/2017 

 

Ad. 9.  

Podjęcie uchwały w sprawie stawek od środków transportowych.  

 

Inspektor ds. wymiaru podatków Pani Małgorzata Rola przedstawiła przedmiotowy projekt 

uchwały w sprawie środków transportowych na ten rok nie zmienia się, stawki obecne 

zostają bez zmian. Obowiązywać będzie uchwała z 2017 roku na rok 2018. 

 

Projekt uchwały  został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Rady. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projekty uchwały. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Wynik głosowania: 

Głosów „Za” – 13 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się” – 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził, Uchwała w sprawie stawek od środków transportowych – 

została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwale nadano NR XLIV/340/2017 

 

Ad. 10. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLI/318/2017 z dnia 19 sierpnia 2017 roku 

w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

 

Skarbnik Miasta i Gminy Ogrodzieniec Pani Anna Kuźniak przedstawiła projekt uchwały dot. 

emisji obligacji tj. poprzednia transza trzecia, która jest w tym roku 2 700 000,00 zł i transze z 

nowej emisji obligacji 6 600 000,00 zł pokrywały się. Serie były  jednakowe dotyczące 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xliv_339_2017.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xliv_340_2017.pdf
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oznaczenia. Trzeba było zmienić kolejne serie w 2017 roku z nowej emisji obligacji 6 

600 000,00 zł zmienić serie na „E”, „F”, kwoty są takie same, serie zmienione literówka. 

Został zmieniony punkt 1 - obligacje zostaną wyemitowane w następujących seriach: seria 

„E17” i  seria „F17” w łącznej kwocie 800 000,00 zł, dokonana zmiana. Pozostałe serie bez 

zmian, kwotowo bez zmian. W § 3 ust. 2 zmieniono oznaczenie - literówka na „E17” , „F17” 

pozostałe serie bez zamian. W § 4 została dokonana zmiana w 2027 roku zostaną wykupione 

obligacje serie „E17”, „F17” są zamienione, był inny symbol zastosowany. Pozostałe zmiany 

kwotowe są bez zmian. 

 

Projekt uchwały  został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Rady. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projekty uchwały. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Wynik głosowania: 

Głosów „Za” – 13 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się” – 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził, Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XLI/318/2017 z dnia 

19 sierpnia 2017 roku w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i 

wykupu – została przyjęta jednomyślnie. 

Uchwale nadano NR XLIV/341/2017 

 

Ad. 11. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planach wydatków w budżecie gminy Ogrodzieniec 

na rok 2017 rok. 

 

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Anna Kuźniak omówiła projekt przedmiotowej uchwały na 

komisjach rady sprawa ta była szczegółowo omawiana. Projekt zmian w budżecie 

przedstawia się w sposób następujący: w § 1 dokonać zmian w planach wydatków między 

działami na wniosek dysponenta środków w sposób następujący: zmniejszyć plan wydatków 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xliv_341_2017.pdf
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o kwotę 22 000,00 zł – Dział 900 rozdz. 90015 – Oświetlenie ulic, placów i dróg zwiększyć 

plan wydatków o kwotę 22 000,00 zł. Zwiększyć plan wydatków – Dział 600 rozdz. 60016 – 

Drogi publiczne, gminne na wniosek Zakładu Gospodarki Komunalnej. Zmniejszyć plan 

wydatków – Dział 854 rozdz. 85401 – Świetlice szkolne o kwotę 15 800, 00 zł. Zwiększyć plan 

wydatków – Dział 801 rozdz. 80101 – Szkoły podstawowe o kwotę 15 800,00 zł. Zmiany na 

wniosek Szkół. Zmniejszyć plan wydatków – Dział 900 rozdz. 90015 – Oświetlenie ulic, 

placów i dróg o kwotę 40 000,00 zł, rozdz. 90095 – Pozostała działalność o kwotę 40 000,00 

zł. Zmniejszone środki w Zakładzie Gospodarki Komunalnej. Zwiększyć  plan wydatków – 

Dział 801 rozdz. 80101 – Szkoły Podstawowe o kwotę 80 000,00 zł. Szkoła Podstawowa w 

Gieble 60 000,00 zł, Szkoła Podstawowa w Ryczowie 20 000,00 zł. W § 2 dokonać zmian w 

„Planach wydatków majątkowych do realizacji w roku 2017” wszystkie ujęte zmiany, które 

były wprowadzone na sesji w ostatnim okresie. W § 3 dokonano zmian w zarządzeniu 

zwiększającym plan dochodów i wydatków: dochody - 44 185 866,62 zł, wydatki 

47 505 839,97 zł, przychody – 4 766 543,64 zł bez zmian, rozchody – 1 446 570,29 zł bez 

zmian. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi miasta i Gminy Ogrodzieniec.  

 

Projekt uchwały  został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Rady. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projekty uchwały. 

Przewodniczący rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Wynik głosowania: 

Głosów „Za” – 13 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się” – 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził, Uchwała w sprawie zmiany w planach wydatków w 

budżecie gminy Ogrodzieniec na rok 2017 rok – została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwale nadano NR XLIV/342/2017 

 

 

 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xliv_342_2017.pdf
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Ad. 12. 

Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia ze Spółdzielni Socjalnej „Impuls” 

 

Sekretarz Miasta i Gminy Ogrodzieniec Pan Dariusz Ptaś omówił projekt uchwały. W 

uzasadnieniu merytorycznym wskazał między innymi: Gmina Ogrodzieniec w 2014 roku 

założyła wspólnie ze Stowarzyszeniem Nobilito Spółdzielnie Socjalną Impuls. Powstała przy 

pomocy Fundacji Aktywizacji FRAPZ z Dąbrowy Górniczej. Funkcjonuje do dnia dzisiejszego, 

w ostatnich kilku miesiącach ta działalność od strony gospodarczej zanikła, wyczerpała się 

formuła działania, nie zatrudnia pracowników, a osoby, które były zatrudnione pracują w 

innych zakładach pracy lub przeszły na emeryturę. Gmina nie ma możliwości zlecania 

środków na zadania w zakresie zamówień publicznych. Spółdzielnia Socjalna Impuls jest dla 

Gminy takim samym podmiotem w kwestii zamówień publicznych tak jak inne podmioty w 

niewielkim tylko zakresie jest preferencja dla Spółdzielni - nie jest wyłączona z ustawy prawo 

zamówień publicznych. W zakresie formuły działania istnieje sugestia, aby Gmina wystąpiła z 

tej Spółdzielni, w wyniku podjętej uchwały złożonego oświadczenia przez Burmistrza, Gmina 

przestała by być członkiem tej Spółdzielni. Ma możliwość działania, nie wiąże się to z 

likwidacją tej Spółdzielni, gdyby była decyzja o likwidacji wtedy środki, które zostały  w 

postaci wyposażenia musiały by być spieniężone, w niewielkim zakresie środki te można by 

przeznaczyć na proces likwidacji, ponieważ są one otrzymane z funduszu pracy. Gmina 

podczas likwidacji  musiała by sprzęt  spieniężyć, środki zwrócić do na konto funduszu pracy. 

Stamtąd pochodziło główne źródło finansujące wyposażenie Spółdzielni.   

 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Rady. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projekty uchwały. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Wynik głosowania: 

Głosów „Za” – 13 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się” – 0 

Rozstrzygnięcie 
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Przewodniczący Rady stwierdził, Uchwała w sprawie wystąpienia ze Spółdzielni Socjalnej 

„Impuls” – została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwale nadano nr XLIV/343/2017 

 

Ad.13. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ogrodzieniec 

na lata 2017 – 2032. 

 

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Anna Kuźniak omówiła projekt przedmiotowej uchwały na 

komisjach rady sprawa ta była szczegółowo omawiana. Wieloletnia prognoza finansowa jest 

aktualna i obejmuje budżet od strony wydatków opiewa na kwotę 44 185 866,62 zł po 

stronie dochodu, wydatki uchwałą wynoszą 47 505 839,97 zł. Wszystkie dotacje, wszelkie 

zmiany, jakie były do dnia sesji są ujęte w  każdej grupie czy w inwestycjach, czy w 

wydatkach bieżących w wynagrodzeniach i po stronie dochodów w której grupie były zmiany 

ujmowane w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Były zmiany również w załączniku wykaz 

przedsięwzięć w zadaniu kompleksowe unieszkodliwianie odpadów azbestowych 

zwiększenie planu wydatków zgodnie z przetargiem i zwiększono limit na 2017 rok w ramach 

zmian w budżecie.  

 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Rady. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Wynik głosowania: 

Głosów „Za” – 13 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się” – 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził, Uchwała w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Ogrodzieniec z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2018 – została przyjęta jednogłośnie. 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xliv_343_2017.pdf
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Uchwale nadano nr XLIV/344/2017 

 

Ad.14. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Ogrodzieńcu 

 

Sekretarz miasta i Gminy Ogrodzieniec Pan Dariusz Ptaś przedstawił przedmiotowy projekt 

uchwały, związany z wnioskiem mieszkańców, którzy w dniu wczorajszym złożyli swoje pismo 

dotyczące zmiany nazwy ulicy. Chcą upamiętniać osobę Pani Marii Sawickiej, wskazując na jej 

życiorys i dokonania życiowe. Toczy się dyskusja wokół osoby Hanny Sawickiej, która swego 

czasu była utożsamiana z tą ulicą. W ostatnim czasie wpłynęło do Urzędu pismo Wojewody 

Śląskiego, który wnosi o zasugerowanie nowej nazwy ulicy wskazując, że ta nazwa ulicy 

Sawickiej, pomimo tego że nie zawiera imienia, odnosi się do osoby, która  może być 

utożsamiana z Hanką Sawicką. Zgodnie z ustawą dotyczącą dekomunizacji nazw wymagana 

jest zmiana nazwy tej ulicy. Mieszkańcy zadeklarowali, że chcą zmienić nazwę ulicy, w 

przypadku przyjęcia tej uchwały nie było by potrzeby  zmiany dokumentów, które posiadają 

mieszkańcy, nie było by potrzeby zmiany danych w rejestrach. Stosowna informacja trafiła by 

do Urzędu Statystycznego do innych organów administracji publicznych, ale nie trzeba by 

było istotnych zmian pociągających za sobą koszty. W tym momencie, z chwilą podjęcia tej 

uchwały ta nazwa upamiętniała by osobę Pani Marii Sawickiej, skrótowe jej dokonania 

zostały przedstawione w uzasadnieniu do uchwały. Przez wiele lat działała społecznie, ta 

działalność  społeczna na zewnątrz została zauważona. Załącznikiem do uchwały, jest 

wskazanie przebiegu ulicy Sawickiej. Nie zmienia się przebieg do niniejszej uchwały w 

stosunku do tego, co było poprzednio uchwalone. Poprawka natury gramatycznej jest 

pomyłka w § 1 o nadanie nazwy  „ulica Sawickiej” a jest „ulicy Sawickiej”.  

 

Projekt uchwały  został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Rady. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projekty uchwały. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Wynik głosowania: 

Głosów „Za” – 13 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xliv_344_2017.pdf
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Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się” – 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził, Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w Ogrodzieńcu – 

została przyjęta. 

Uchwale nadano nr XLIV/345/2017 

 

Ad.15. 

Interpelacje i zapytania Radnych oraz odpowiedzi Burmistrza 

 

Radna Maria Lipka Stępniewska – charakter wystąpienia to wnioski niż interpelacje, 

mieszkańcy ulicy Kościuszki odcinka przy rzece na dół, proszą o ujęcie w planach budżetu na 

następny rok wodociągów.  Korzystają z wodociągu, który biegnie ulicą Sienkiewicza i 

następnie poprzez te posesje wyżej przeprowadzany jest wodociąg do poszczególnych 

domów. Domów na tym odcinku jest 7 czy 8. Część tych  do prowadzeń, biegnie pod garażem 

sąsiada. U Rogoniów biegnie za płytko i ten rurociąg co roku zamarza. Kwestia jest taka, żeby 

przeprowadzić przy ich domach, pomogą przy wykopach.  Również mieszkańcy tego odcinka 

proszą o ujęcie w planach ośnieżania Ogrodzieńca, odcinka przy rzece. Zrobił się tam 

samoistny parking. Osoby tam z naszych Sołectw zostawiają samochody, po czym jadą 

jednym samochodem do pracy. A przez cały okres od godziny 5:00 do 17:00 tam czekają 

samochody, aż właściciele wrócą  z pracy. Stało się niejako regułą, że ta część jest 

nieodśnieżana. Odśnieżenie tego odcinka powinno przebiegać w godzinach wieczornych po 

17:00  lub rano w godzinach przed 5.00.  

Sprawa ulicy Kościuszki za kościołem. Dziś zostanie położona warstwa nawierzchni na jezdni.  

Kwestia chodników, czy zostaną zrobione, a jeżeli nie to żeby były wyrównane, nie da się 

przejść, a jak śnieg przysypie, mogą być złamania. 

Wczoraj rozmowa z ochroną środowiska jest sucha sosna na terenie posesji tam gdzie była 

Jurajska, plac jest zaniedbany, opuszczony, zagraża pieszym na chodniku. 

 

Radna Beata Stypa – Rus Plac targowy nazywany „między blokami”, „Ulica Słowackiego” 

niestety mamy bo już go nie będzie, ponieważ jest więcej kupujących, spacerujących niż 

sprzedających. Opłaty pobierane  przez Gminę są co tydzień.  Czy to są aż takie duże kwoty 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xliv_345_2017.pdf
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od których Gmina nie może odstąpić? A jeśli by Gmina odstąpiła to więcej by było 

sprzedających. Jeśli chcemy aby Rynek w Ogrodzieńcu  co środę istniał musimy 

przeciwdziałać, bo za trochę będzie to pusty plac targowy i pozostanie tylko wspomnieniem. 

Jedynymi Jarmarkami, które pozostaną będzie Bożonarodzeniowy, Wielkanocny na Placu 

Piłsudskiego i też nie wiadomo na jak długo.  

Bardzo ważną sprawą i dużym problemem jest, iż zaczął się okres grzewczy, stwierdzam że 

nie da się spacerować po Ogrodzieńcu wieczorem, wyjść się nie da, dławiący dym 

przeszkadza aby iść wolnym krokiem do sklepu. O dziwo ten dym, który się unosi to nie dym  

z biednych domów, ale z budynków …(zamożnych) koleżanka dodała.  

Panie Burmistrzu kiedy rozpoczniemy prace nad prowadzeniem funduszu obywatelskiego? 

My Radni Ogrodzienieccy pamiętamy i będziemy dążyć do tego, żeby powstał ten fundusz dla 

miasta Ogrodzieniec. 

 

Radny Zbigniew Fabiańczyk – Na zebraniu wiejskim mieszkańcy zgłaszali przycięcie gałęzi na 

drodze Częstochowskiej i na Edukacyjnej, zgłoszenie aby zainterweniować w Powiecie ze 

względu na to, że  było zgłaszane zadanie, a nie jest wykonane.  

Informacja od mieszkańców  w sprawie montażu  lamp ulicznych na Gieble  za kościołem. Na 

drugim spotkaniu, była ta informacja podana od mieszkańców, też nie było odpowiedzi. 

Sprawa wymiany wiat przystankowych, Pani sołtys pokazała pismo, oprócz tego było 

rozwieszone, prośba o odpowiedź kiedy te wiaty będą wymieniane.  

 

Odpowiedzi Burmistrza: 

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych, wodociąg przy ulicy wodnej, będzie 

wymagał zaprojektowania nowego wodociągu, dziś nie jestem wstanie podać konkretnej 

daty, temat jest znany, staramy się go rozwiązać.  

Odśnieżanie ulicy Wodnej, wszędzie jest odśnieżane równo, będziemy to mieli na uwadze.  

Jeśli stoją samochody - uzależnione jest to od czynników zewnętrznych, uzależnione jest to 

od firmy zewnętrznej. Zwrócona zostanie uwaga na organizację odśnieżania. Może uda się 

tym niedogodnością rozwiązać. 

Ulica Kościuszki i przyszły chodnik do Podzamcza. Jest już wyrównany można spokojnie iść, 

od rana układana jest masa, warstwa ścieralna od Ogrodzieńca do Podzamcza i dzisiaj będą 

już zakończone prace jeśli chodzi o nawierzchnie  ulicy Wojska Polskiego i Kościuszki jest 
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równo i bezpiecznie. Natomiast chodnika w tym roku przed zimą nie będzie, nie uda się go 

zrobić, pobocze jest uwałowane można się przespacerować. 

Jeśli chodzi o suche drzewa na posesjach, gmina nie ingeruje w takie tereny, naruszała by w 

ten sposób własność prywatną, a każdy z właścicieli odpowiada za to co się dzieje na jego 

posesji. Gdyby się zdarzyło, że powstała by jakaś szkoda, odpowiada za nią właściciel posesji. 

Pytanie z sali Pani Radna Maria Lipka-Stępniewska lepiej uprzedzić? Odpowiedź Pana 

Burmistrza - dlatego też spróbujemy dotrzeć do właściciela posesji i dostarczyć pisemne 

powiadomienie  o usunięciu tego drzewa jeśli faktycznie zagraża niebezpieczeństwu. 

Plac targowy - co roku ustalane są opłaty targowe i one być muszą. Handlujące osoby 

zostawiają z tej opłaty środki na utrzymanie, sprzątania dot. zapłaty za śmieci. Osoby 

handlujące gdyby pozostawiały po sobie teren placu targowego czysty tak jak przed 

handlem, opłaty mogły by być niepobierane. Opłaty pobierane są w kwocie symbolicznej na 

rok wynoszą 10 tyś. Zł. Nie pokrywają kosztów związanych z utrzymaniem placu targowego. 

Wysokość opłaty być może nie będą podniesione, ale opłaty powinny być, nie zostaną 

zlikwidowane.  

Zanieczyszczania związane ze spalaniem paliw stałych, to powód do zwiększenia zadymienia, 

zapylenia. Dzisiaj nie ma przepisów aby Gmina mogła zakazać spalania paliw stałych. Weszła 

uchwała Sejmiku Województwa tzw. antysmogowa zachęcająca mieszkańców aby dbać o 

powietrze, unikać spalania  paliw powodujących zadymianie, zapylenie. Istotne jest 

wprowadzenie edukacji o uświadamianiu użytkowników kotłów, aby starać  się spalać paliwa 

jak najbardziej czyste, wymieniać kotły na bardziej przyjazne środowisku, niż stosować 

sankcje i karać. Problem wielu Gmin w Polsce. Pytanie Pana Przewodniczącego Rady 

Miejskiej - „Gdyby Rada podjęła intencyjną uchwałę do Marszałka, czy by nie można było coś 

zrobić, obniżyć stawkę za gaz, żeby zachęcić do ogrzewania gazem”. Odpowiedź Pana 

Burmistrza – Uchwałę podjąć można, ale nadzór prawny tą uchwałę może uchylić, jako 

wykraczającą poza kompetencje Rady. Polityka Państwa powinna być skupiona – temat do 

zastanowienia. Edukacja ekologiczna byłaby sprzymierzeńcem. Ważne, aby mieszkańcy nie 

spalali odpadów, plastików, czegokolwiek poza dopuszczonymi do opalania koksem, węglem. 

Smog powstaje w dużej części ze spalania plastiku, ze spalania odpadów. Odpady i plastiki 

powodują zanieczyszczenie powietrza. Spalanie odpadów komunalnych uwaga z Sali Pan 

Przewodniczący Rady Miejskiej „i spalanie niskim gatunkiem węgla” odpowiedź Pana 

Burmistrza –też. Pytanie z Sali „może  wprowadzić inne biopaliwa ekologiczne”. Odpowiedź 
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Pana Burmistrza - są dostępne ale jest to  kwestia właścicieli nieruchomości. Gmina nie może 

i nie dopłaca do zakupu paliwa lepszej jakości, trzeba zrobić to we własnym zakresie. Głos z 

Sali „a finanse”, „dotacje”. W regulaminie założenie jest takie, likwidacja paleniska opalania 

paliwami stałymi na rzecz gazu i do paliw gazowych i do wymiany kotłów na gazowy 

dopłacamy. Regulamin po zebraniu w Gulzowie pozostanie zmodyfikowany, faktycznie 

okazuje się, że w sołectwie Gulzów i Mokrus nie ma gazu i tam zachęta do zamiany na gaz nie 

za bardzo ma sens. Dla tych dwóch miejscowości należy dokonać korekty – decydować się na 

opalanie gazem jako paliwem szlachetnym. Głos z Sali „ nie tylko te dwie miejscowości, ale 

inne miejscowości może też by skorzystały”, odpowiedź Pana Burmistrza - nie mogą gazem , 

bo nie mają sieci gazowej. Podkreślam fakt – że mamy ograniczone możliwości jako Gmina, 

wpływania na to co kto  używa do opalania. Z całą stanowczością chcę stwierdzić korzystając 

z obecności Sołtysów i Radnych, wszyscy powinniśmy propagować wykorzystywanie paliw 

czystych do spalania i absolutnie negować spalanie odpadów w paleniskach, budynkach 

mieszkalnych.  

Kiedy rozpoczną się prace nad funduszem obywatelskim, na ostatniej sesji było mówione, że 

jak najbardziej wprowadzić fundusz obywatelski dla Ogrodzieńca, należy nad tym pracować. 

W budżecie na rok przyszły nie ma możliwości wyodrębnienia środków dla Ogrodzieńca jako 

typową pozycję, co wcale nie znaczy, że w Ogrodzieńcu nic nie będziemy robić.  Nie ma 

dochodów aby wyodrębnić kwotę, którą można by przeznaczyć tak jak w funduszu sołeckim 

do konkretnych zadań.  Będzie fundusz robiony według potrzeb. 

Przycięcie gałęzi przy drogach powiatowych przygotujemy pisma i przekażemy sprawę do 

powiatu. Pytanie z Sali „a droga na Ryczów, wszystkie krzaki”. Odpowiedź: krzaki czy zarośla, 

które nie zagrażają bezpieczeństwu, nie ma sensu  usuwać, dlatego że one odrosną i będzie 

to praca, która nie przyniesie skutku. Kwestia zarządcy dróg podjęcia decyzji w jakim zakresie 

co usuwać, na pewno te które zagrażają bezpieczeństwu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  zgłosił, że Radny Pan Jerzy Janoska chciał zabrać głos. Chodzi 

o sprawę z dzikami, na Fugasówce jest to duży problem, zgłaszam publicznie, przytaczam 

sprawę  Patryka, że wylatują dekle na ulicę Olkuską, głos z Sali „ja zgłaszałam na Józefowie”. 

Zgłaszam problem dzików, które są niebezpiecznymi zwierzętami, 3 sztuki dużych i 15 

małych. Trzeba je odstrzelić, żeby nie doszło do tragedii. Trzeba stworzyć jakieś rozwiązanie, 

nie ma czegoś takiego, że się nie da. Odpowiedź Pana Burmistrza – „naprawdę się nie da” 

jest to kolejne zadanie wykraczające poza możliwości Gminy i zadania Gminy. Regulacja 
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populacji dzikiej zwierzyny, to nie zadanie Gminy a Kół Łowieckich. Wyrażona została zgoda 

na korektę Planów Łowieckich i w ostatnim tygodniu 100 dzików zostało na terenie Gminy 

legalnie przez Koła Łowieckie odstrzelone. 

Pytanie Pana Przewodniczącego Rady Miejskiej - Czy w tej 100 są dziki z Fugasówki? 

Odpowiedź Pana Burmistrza – tak to polowanie było w szczególności w okolicach Józefowa. 

W obwodzie łowieckim Fugasówka Józefów zostało 100 dzików odstrzelonych. Radny Jerzy 

Janoska zgłasza, sprawę dot. dzików, które podkopały ulicę Mickiewicza. Burmistrza 

odpowiada, że była rozmowa z mieszkańcem, drogę trzeba naprawić, która została 

uszkodzona. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zygmunt Podsiadło poinformował, że do 31 października 

2017 roku wpłynęła informacja do Rady Miejskiej o stanie realizacji zadań oświaty gminy 

Ogrodzieniec za rok szkolny 2016 i za rok 2017. Jest do wglądu, do informacji. 

Kolejna sprawa zbliża się Święto Odzyskania Niepodległości w dniu 10 listopada 2017 w 

piątek w Sali Miejsko Gminnego Ośrodka Kultury w Ogrodzieńcu odbędą się występy 

Laureatów Gminnego konkursu „Pieśni Piosenki Patriotycznej” oraz wystawa fotografii. 

W dniu 11 Listopada o godzinie 9:00 Msza za Ojczyznę o godzinie 10:00 przemarsz na 

Cmentarz Komunalny z asystą Młodzieżowej Orkiestry Dętej i złożenie kwiatów pod 

Pomnikiem Żołnierzy Poległych. Przewodniczący Rady Miejskiej zaprasza wszystkich na 

uroczystość. Poruszono kwestię - prośba do sekretarza w sprawie ogłoszeń sesji, żeby nie 

było blokad. W Ryczowie podobno o dzisiejszej sesji były telefony, że ze względu na podatki  

to nie dajemy ogłoszeń o sesji na tablicy ogłoszeń. 

 

Ad. 16. 

Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności. 

Rozpoczęty kolejny rok Akademicki Uniwersytetu Trzeciego Wieku, Uniwersytetu 

dziecięcego. Szósty rok spotykają się seniorzy pod patronatem Domu Kultury, na bardzo 

ciekawych zajęciach. Pracujemy od początku z Wyższą Szkołą Biznesu w Dąbrowie Górniczej, 

która zapewnia nam wykładowców, prelegentów. Uniwersytet dziecięcy cieszy się  

szczególnie dużym zainteresowaniem. Jest to oferta dla młodzieży w wieku szkolnym, 

zapraszamy zainteresowanych. Na ostatniej sesji Pan Przewodniczący zasygnalizował 

potrzebę rozpoczęcia prac nad strategią rozwoju turystyki w Gminie Ogrodzieniec - Promocji 



21 
 

i Rozwoju Turystyki w Gminie Ogrodzieniec. Takie prace są rozpoczęte, rozpoczęcie od 

programu rozwoju turystyki, który byłby punktem wyjścia do przyszłej strategii. Przy pomocy 

jednej z firm konsultingowych, zapraszamy wszystkich Państwa sołtysów i Radnych do 

włączenia się w zdiagnozowanie obecnej sytuacji w określeniu potrzeb jakie wypływają ze 

środowisk naszej Gminy po to abyśmy mogli sformułować pewne problemy, kierunki, które 

chcemy w przyszłej strategii poruszyć. 24 października odbyło się spotkanie, zostali 

zaproszeni wszyscy państwo Sołtysi i Radni z Ogrodzieńca. Na spotkaniu nie było dużo osób, 

ale na kolejne zapraszam, ponieważ bez Państwa Sołtysów w udziału w opracowaniu naszych 

potrzeb nie zrobimy dobrej strategii rozwoju turystyki. To z Państwa strony powinny 

wypływać sygnały przekazywane  od mieszkańców, to my musimy wiedzieć jakie są 

oczekiwania w stosunku do Gminy, abyśmy mogli przygotować dobry dokument, który w 

przyszłości będzie można wykorzystać, który nie będzie leżał na półce, ale będzie punktem 

wyjścia do przyszłych budżetów opracowywanych przez Burmistrza, przez Urząd. Prośba do 

Państwa o współpracę, pomoc. Dokument będzie bardziej obiektywny tym lepiej dla 

przyszłej strategii rozwoju turystyki. 25 października miało miejsce posiedzenie Rady 

Społecznej naszego SPZOZ-u, zostały zatwierdzone wykonanie budżetu Zakładu za 9 

miesięcy. Przyjęliśmy informację o bieżących sprawach Zakładu, na najbliższej sesji będzie 

przedstawiony Radzie nowy Statut i Regulamin organizacyjny naszego Zakładu, który będzie 

nawiązywał do  zmian, które się w ostatnim czasie dokonały, głównie w przepisach prawnych 

służbie zdrowia. 2 listopada, wczoraj oraz dziś trwają prace w Podzamczu na ul. Wojska 

Polskiego na ul. Kościuszki związane z ułożeniem nawierzchni ścieralnej, na remontowanym 

odcinku drogi, jest układana specjalna nawierzchnia, to asfalt wysoko modyfikowany 

polimerami. Dzięki tej nowoczesnej nawierzchni, powinna być przyszła droga o dużej 

trwałości, odporna na zmienne warunki atmosferyczne, nie powinna pękać. Podziękowania 

dla Zarządu Województwa Śląskiego, Zarządu Dróg Wojewódzkich, za zakres jaki został w 

tym roku wykonany  i w  ubiegłym roku  w Gminie, który jest imponujący. Ponad 10 

kilometrów nawierzchni zostało remontowane z budżetu Województwa Śląskiego, przykład 

na bardzo dobrą współpracę pomiędzy Województwem Śląskim a Samorządem Gminy.   

Wczoraj mieliśmy komisję przedsesyjną, po komisji odbyło się bardzo ważne spotkanie, 

zaprosiliśmy projektantów, którzy na zlecenie Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 

Autostrad projektują obwodnicę drogi krajowej 78 obwodnicy Poręby, Zawiercia, w części 

będzie przebiegać przez Gminę Ogrodzieniec w Sołectwie Fugasówka. Na spotkaniu 
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prezentowane były warianty dwóch rozwiązań, skrzyżowania  ulicy Poniatowskiego z przyszłą 

obwodnicą. Warianty zostały przesłane do Gminy celem wyboru wybrania, który Gminie 

bardziej odpowiada. Odpowiedź nie została jeszcze udzielona, pozostanie nadana w 

najbliższych dniach.  

Zakończona inwestycja budowa chodnika w sołectwie Mokrus, zadanie prowadzone przez 

Powiat Zawierciański i Powiatowy Zarząd Dróg przy współfinansowaniu Gminy Ogrodzieniec. 

Dokonano odbioru technicznego chodnika. Wykazano odbiór przebudowy Placu Piłsudskiego 

w Ogrodzieńcu, zostały sprawy przed odbiorowe. Zakończono montaż,  modernizację sześciu 

siłowni na terenie Gminy i placów zabaw między innymi w Gieble przy Szkole Podstawowej. 

Prace nie zostały odebrane, ale urządzenia zostały zamontowane. W najbliższym czasie  

zostanie dostarczona i ustawiona toaleta publiczna  w Ogrodzieńcu na skrzyżowaniu ulicy 

Sienkiewicza i ulicy Bzowskiej. Rozstrzygnięto przetarg na zakup lekkiego samochodu 

Ratowniczo-pożarniczego dla OSP Gulzów,  za kwotę 236 775,00 zł. Samochód zostanie 

dostarczony przez firmę Dragon z Dąbrowy Górniczej. 137 000,00 zł dotacja Komendy 

Głównej Państwowej Straży Pożarnej i Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji. 

Gmina dołożyła do zakupu 100 000,00 zł. Przetarg na rozbudowę przedszkola w Ogrodzieńcu, 

wpłynęły dwie oferty, przetarg nie został jeszcze rozstrzygnięty, oferty są w trakcie 

sprawdzania i analizy. Na następnej sesji powiadomię o wynikach tego przetargu.  

Na wniosek Gminy Ogrodzieniec Zarząd Województwa Śląskiego przyznał nagrodę w postaci 

wyróżnienia w wysokości 1 500,00 zł dla Sołectwa Ryczów Kolonia, poprzez zespół „Wrzos” 

działający  na jego terenie, który kilka lat temu zrealizował wspólnie z naszym Gminnym 

Ośrodkiem Kultury w Ogrodzieńcu i Regionalnym Ośrodka Kultury Częstochowie płytę 

dokumentującą, rejestrującą tradycyjne obrzędy, kiedyś kultywowane na naszym terenie i za 

płytę, zespół został wyróżniony tą nagrodą i 23 listopada wybieramy się do Sali Sejmu 

Śląskiego do Urzędu Marszałkowskiego  na wręczenie tej nagrody. Zapraszam Panią Sołtys z 

Ryczowa Kolonii i proszę o zarezerwowanie dnia wolnego wraz z zespołem aby odebrać z rąk 

Marszałka nagrodę. Środki pieniężne wpłyną do budżetu Gminy.  13 listopada zarządzone 

zebranie Sołeckie, aby mieszkańcy mogli się wypowiedzieć, w jaki sposób tą kwotę można 

wydatkować tak przewiduje regulamin konkursu. 
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Ad. 17 

Wnioski i oświadczenia. 

 

Odpowiedź Sekretarza  

We wnioskach odpowiadając na pytanie dotyczące ogłoszeń jeśli chodzi o posiedzenia Rady 

Miejskiej ukazują się w BIP Ogrodzieniec, w postaci elektronicznej. Świadomość jest taka, że 

nie wszyscy korzystają z BIP. Regulacja obecnie obowiązująca i orzecznictwo stanowi jeżeli 

coś jest opublikowane w BIP przyjmuje się że dotarło do każdego. W przypadku porządku 

obrad, które jest rozpowszechniane w formie ogłoszeń  nie mamy tam projektu uchwał a to 

znajduje się na stronie BIP. Nie spotkałem się  jeśli chodzi o Urząd Miejski w Zawierciu, czy 

też Starostwo Powiatowe w Zawierciu, żeby projekty uchwał były publikowane. A w naszej 

sytuacji tak jest, że, nasi mieszkańcy mają możliwość w przypadku posiedzeń planowanych 

do zapoznania się z projektami uchwał. Zwrócona zostanie uwaga aby tych ogłoszeń było 

więcej. Obecne wymogi elektronicznego obiegu dokumentów, dają coraz więcej możliwości 

kontaktu pomiędzy administracją a mieszkańcem. Pojawia się właśnie wykorzystanie 

różnego rodzaju elektronicznych dróg komunikacji, ze wskazaniem na nasz BIP, gdzie zawsze 

informacja na temat sesji się pojawia łącznie z projektami uchwał. 

 

Ad. 18. 

Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany w związku z tym 

dokonał zamknięcia sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu. 

Przewodniczący podziękował wszystkim obecnym za udział. 

Zamknięcie sesji nastąpiło o godzinie 14:30 

 

 

 

Podpis protokolanta:      Podpis przewodniczącego obrad: 


